
Roskilde Klosters Venner 

 

Referat 

fra generalforsamling i ”Roskilde Klosters Venner” 
onsdag den 12. april 2023 kl. 19.00 i Riddersalen Roskilde  

 
 

Dagsorden 

1. Valg af dirigent 
Henrik Holstein blev valgt og konstaterede, at generalforsamlingen var lovlig 
indkaldt. 
 

2. Fremlæggelse af bestyrelsens beretning 
Formanden startede sin beretning med at præsentere bestyrelsesmedlemmerne, og 
bød den store forsamling velkommen til foreningens 8. generalforsamling. 
Der er lige nu 183 medlemmer af foreningen, en lille nedgang på 6 medlemmer.  
Der er betalt 9.150 kr. i kontingent og 57.714 kr. i donationer som betyder, at 
Roskilde Kloster kan få andel i momskompensationen som en almen velgørende 
institution. 
Det er rart at være uden Corona ens skygge hvor medlemmerne kunne mødes i maj 
måned og se den nyistandsatte Klosterkirke og høre om kirken klenodier. 
Det blev også en vellykket bustur til Selsø Slot hvor Anders Bülow fra nationalpark 
Skjoldungerens Land fortalte om områdets udvikling. Der var rundvisning på Selsø 
slot og Kirken var i dagens anledning ligeledes åben. Busturen sluttede med en 
frokost på Gerlev kro. Det var så heldigt, at alle tilmeldte til turen deltog. 
I november var der adventskoncert med Domkirkens pigekor under ledelse af 
Christa Hauser og organist Lene Rasmussen. 
I maj måned vil der blive en tur til Herlufsholm Skole- der er 52 pladser – så det er 
først til mølle først malet princippet der gælder. 
I efteråret vil der være et foredrag med Hans Michelsen og Søren Lyder Jacobsen om 
Karen Brahes bibliotek- som ejes af Roskilde Kloster men som fysisk er på Roskilde 
Bibliotek. 
Beslutning: 
Bestyrelsens beretning blev taget til efterretning 
 

3. Forelæggelse og godkendelse af regnskabet 
Det fremlagte og reviderede regnskab blev vist på storskærm 



Bevægelserne fordeler sig således: Negative renter 330,18 kr., Gebyrer til bank 300 kr., 
Mobile pay gebyr 713,25 kr., Blomster kr. 725 kr., Adventskoncert 4.000 kr., Medlemstur til 
Selsø 16.920 kr., og møder 161,45 kr., Indkommet kontingent 2022 på 9.150 kr. 

Beslutning: 
Det reviderede regnskab blev godkendt. 

4. Fastsættelse af kontingent 
Forslaget om uændret kontingent på 50 kr. om året. 

Beslutning: 
Forslaget blev godkendt. 

5. Bestyrelsens anbefaling af størrelsen af medlemmernes eventuelle donation 
på kr. 200 

Beslutning: 
Anbefalingen blev vedtaget. 
 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer. På valg er Britha Skyum, Gorm Bruun 
Hansen, Tove Winther Kvist. Medlemmerne er villige til genvalg. 

Beslutning: 
Britha Skyum, Gorm Bruun Hansen og Tove Winther Kvist blev genvalgt. 

7. Valg af suppleanter 
Beslutning: 
Anni Zeuthen blev valgt som suppleant. 
 

8. Valg af revisor 
Jesper Pålsson blev valgt som revisor. 
 

9. Eventuelt, herunder orientering om året gang på klosteret ved 
klosterforvalter Søren Lyder Jacobsen 

 

Pr. 31/12 2022 er der indkommet 183 donationer, i alt 57.714 kr. og kontingent for 183 
medlemmer, i alt 9.150 kr. Det er 9 donationer og 6 medlemmer færre end ved årsskiftet 
2021/22. 
Siden nytår er der kommet to nye medlemmer. 
De større renoveringsprojekter på klosteret ultimo 2022 og her i 2023 er: 
-I hovedbygningen er vi færdige med nye dørtrin og udskiftning af rådne sidekarme og 
gerikter i hallen. I kirkegangen er der retableret manglende fodlister, og der er lavet en 
række mindre snedkerreparationer rundt i bygningen. Efterfølgende er alle reparationerne 
blevet marmorerede. 
- I Riddersalen blev vi færdige med marmoreringsopgaverne og maling af alle riddersalens 
vinduer indvendigt. 



-Vi blev færdige med renovering af vinduer i midterfløjen af Damernes Fløj både mod 
gården og mod haven, inkl. maling og i april går tømrerfirmaet videre med alle de 
resterende vinduer i Damernes Fløj- og efterfølgende skal de også males. 
-Vi blev færdige med snedkerarbejdet på vinduerne i hovedbygningens midterfløj, og har 
selv malet alle reparationerne. I april kommer vores maler og kitter og maler alle vinduer i 
Hovedbygningens Midterfløj. Hvis der kan skaffes midler, går vi videre med vinduerne i 
Priorindefløjen, ellers bliver det i 2024. 
-Her i vintermånederne har portneren og en beboer total ryddet det gamle portnerværksted 
i kælderen under Damernes Fløj og er næsten færdige med at nyindrette et fint værksted 
til både portneren og beboerne. Der er banket alt puds af væggene, pudset nye vægge op, 
kalket lofter og vægge, malet træværk renoveret vinduer og lagt et helt nyt gulv.  
Derudover er de to i gang med at ordne værkstedsborde, høvlebænk, hylder mv. så der 
bliver et indbydende værksted med orden i tingene. 
- hovedbygningen har vi planer om en total køkkenrenovering- men skal skaffe 
fondsmidler i størrelsesordenen 250.000 kr. hertil. Som start har vi selv indrettet et nyt 
viktualierum i stuen bag køkkenet med helt nye Invita køkkenelementer. Derudover er der 
blevet malet og rummets installationer og belysning er blevet moderniseret. 
 
Klosteret har i november 2022 modtaget momskompensation for 2021. Det blev til 
137.173, - kr. Samlet set har RKV,s støtte til klosteret i form af donationer og 
momskompensation pr. 31/12 2022 betydet en forbedring af klosterets økonomi med 
1.252.509,- kr. 
For 2023 har klosteret anvendt 25.000 kr. af donationsmidlerne til indretning af 
viktualierummet. Det vil nemlig også blive til glæde for RKV, idet der nu bliver skabsplads 
til, at foreningen kan opbevare sine effekter og diverse forbrugsgenstande på en ordentlig 
måde i skabene. 
 

År Medlemmer Kontingent Donationer Donationsbeløb I alt Momskomp. 
2015 129 6.450 kr. 134 32.500 kr. 38.950 kr. 56.903 kr. 
2016 137 6.850 kr. 142 40.025 kr. 46.875 kr. 90.078 kr. 
2017 155 7.750 kr. 156 44.806 kr. 52.656 kr. 59.157 kr. 
2018 162 8.100 kr. 162 46.051 kr. 54.151 kr. 127.082 kr. 
2019 167 8.350 kr. 164 53.087 kr. 61.437 kr. 95.017 kr. 
2020 170 8.500 kr. 173 75.213 kr. 83.713 kr. 140.379 kr. 
2021 189 9.450 kr. 192 59.051 kr. 68.501 kr. 137.173 kr.  
2022 183 9.150 kr. 183 56.714 kr. 65.864 kr. 137.173 kr. 
      1.252.509 kr. 

 
I 2023 vil der, hvis midlerne rækker, vil vinduesrenoveringerne fortsætte og der er et 
lovkrav om varmemålere, ligesom et nyt køkken er tiltrængt. 
 
Formanden takkede dirigenten for velgennemført generalforsamling- og efter en kort 
pause sluttede aftenen af med et foredrag af Henrik Holstein om Adelen gennemtiderne. 
 

 

 

Henrik Holstein                       Tove Winther Kvist                                   Kirsten Bjerager 
Dirigent                                                  Formand                                              Referent 
 



 
 


